
Korpsledelsesmøde d. 12. august 2020 kl. 17.30-22 på Spejdercenter Holmen

Tilstede:

Punkt Est. Tid Start Type* Emne Bilag/bemærkning Referat

0 00:30 17:30 Middag

1 00:10 18:00 Check-in

02 01:00 18:10 Å+D Besøg af politik og samfund - mærkesager. Alice Linning og Sven 

Krarup Nielsen deltager i dette punkt.

Sven & Alice præsenterede en liste over eksterne repræsentanter for Det Danske Spejderkorps. 

Herefter faciliterede de arbejdet omkring udvikling af mærkesager, med udgangspunkt i seks temaer:

- Natur & udeliv

- Medindflydelse & medansvar

- Foreningspolitik

- Relationer & engagement

- Bæredygtighed

- Det skal være nemt at være frivillig.

Korpsledelsen diskuterede de seks teamer og bidrog med mulige mærkesager. Sven & Alice arbejder videre med at udarbejde 

konkrete mærkesager i samarbejde med Morten G. med udgangspunkt i korpsledelsens diskussion. Mærkesager drøftes og 

godkendes på et senere korpsledelsesmøde.

02.01 L Overblik over politiske repræsentationer

03 00:15 19:10 L+D Indstilling: Forecast økonomi 2020 03.01 Bilag: Kritisk gennemgang af budget 2020

03.02 Bilag: Halvårsstatus - følger efter sommerferien

Morten præsenterede en kritisk gennemgang af budget 2020 samt bud på en økonomisk status.

Halvårsstatus blev ikke præsenteret, da der endnu ikke fra SAF's side er udarbejdet et statusnotat med en kvalitet, der kan 

præsenteres for korpsledelsen. Det beklagede Morten. Han håber og forventer at kunne præsentere korpsledelsen for en 

halvårsstatus på førstkommende korpsledelsesmøde. 

Morten præsenterede mundtligt tre nedslag: Kontingenter ligger på budgetteret niveau. Lønomkostninger ligger +500 tkr 

lavere end budgetteret. Udgifter til aktiviteter ligger meget lavt.

04 01:00 19:25 L+D Indstilling: Budget 2021 04.01 Bilag: Video

04.02 Bilag: Budget 2021 med noter

Morten præsenterede budgetudkastet og svarede på diverse opklarende spørgsmål. 

Korpsledelsen drøftede punktet indgående. Det er en svær situation, hvor der skal findes besparelser på alle poster, hvis 

korpsets økonomi skal gå i 0. Korpsledelsen er optaget af dels at øge præcisionen i korpsets budgetter, dels at få et overskud 

på den primære drift, så der kan opbygges likviditet. Den nuværende situation hvor korpset dels låner penge, dels har givet lån 

eksternt, er ikke holdbart. Korpset har igennem de sidste år anvendt en sum penge på netværk, medlemskaber, 

organisationer, projekter m.v. . For at kunne reducere omkostningerne, er det nødvendigt også her, at køre en politisk proces, 

hvor man får reduceret omkostninger. 

Det bliver afgørende for de kommende år, at korpsets budget og regnskab er retvisende, pålideligt og udviser overskud. 

Korpsledelsen kvitterede for den ekstraordinære indsats og det store arbejde, der er lagt fra korpskontorets side, i dels at 

gennemgå økonomien fra 2020 og etablere et budget for 2021. 

05 00:10 20:25 Pause

06 00:10 20:35 L+B Indstilling: Spejderhjælpens bestyrelse  Indstillingen er godkendt. 

07 00:05 20:45 L+B Godkendelse af forslag til nye vedtægter 2020 08.01 Forslag til DDS vedtægter 2020 Indstillingen er godkendt i skriftlig behandling.

Forslagene til vedtægtsrevisionen offentliggøres senere på dds.dk

08 00:15 20:50 Å+O Korpsledelsesweekend 21.-23. august i Naturrum Sdr. Omme. 

Lørdag er der udviklingsdag med den fælles organisation samt divisionschefer. Der er ikke tilmeldt så mange som ønsket. 

Program fredag og søndag er endnu ikke planlagt. Sandsynligvis fokus på indkomne forslag.

Det e rønsket, at weekenden både kan bruges til at dele viden om spejder-i-coronatiden, skabe inspiration til at arbejde med 

udviklingsplanen - og være et sted hvor korpsledelsen kan drøfte emner, der kommer på korpsrådsmøde-dagsordenen, med 

de fremmødte. F.eks. forventes vedtægtsændringer at fylde.

09 00:10 21:05 L+O Orientering om Medlemsservice Mathias og Morten orienterede om status på Medlemsservice. 

10 00:10 21:15 O Kalender+korpsledelsesweekends 

11 00:15 21:25 L+O Nyt fra GS Omstrukturering på korpskontoret, da Kim stopper pr. 14/8. Bie er blevet ansat som projektansættelse. Ny 

studentermedhjælp (Problempirater) samt praktikant i kommunikation.

PLAN-tilmeldinger godt på vej. Flere tilmeldte end normalt.

Der er fundet leverandør til Woop-app 2.0. 

HEJK-spillet (kommer fra ABC for Mental Sundhed) lander i Spejder Sport d. 22. august. 

Der har været et samarbejdsseminar med Spejder Sport - aftalt fælles aktiviteter på både kort og længere sigt. 

Over 30 grupper er tilmeldt til familiespejderdag. Derudover over 100 tilmedlte til informationsmøder for Spejderne på 

Fælleden. 

Der har været godt gang i spejder-Danmark hen over sommeren. Der bliver lavet et nyhedsbrev til grupperne om corona-

genstart.

Der er blevet lavet alternative scenarier for Korpsrådsmøde 2020, alt afhængigt af hvordan corona-situationen udvikler sig. 

12 00:10 21:40 L+O Nyt fra Spejdercheferne Stort fokus på DDS/SAF-økonomi samt SPEJDERNE & Spejdernes Lejr. 

Løbende dialog ml. Ungdomsøen & SAF samt Ungdomsøen & SPEJDERNE.

Der arbejdes fortsat med at sikre, at SPEJDERNE får en enkel strategi og en organisation, der tilsvarende er overskuelig og 

effektiv. 

I SAFs bestyrelse arbejder man fortsat med fokus på at forbedre driften af økonomi & administration.

13 00:10 21:50 Check-ud - og de 3 vigtigste punkter Korpsledelsen takkede Kim for sit mangeårige engagement i Det Danske Spejderkorps og ønskede ham god vind fremover. 

22:00

(B) Beslutning (L) Lukket(D) Drøftelse (O) Orientering (Å) Åbent

Kristine Clemmensen-Rotne, Mathias Lysholm Faaborg, Jeppe Englev, Kasper Staunskær Frandsen, Magnus Kvorning, Mathias Bjerg, Marie Torp Christensen, Mikael Andersen, Thomas Frankel Goul, Signe Marie Obel, Søren Eriksen. 

Gæster: Alice Linning og Sven Krarup Nielsen fra netværket for politik & samfund. Fra kontoret deltog Peter Tranevig, Morten Gade, Kim Dabelstein Løwe og Frederik Vejby Nielsen (ref.).


